
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 24.09.2014 

Číslo: 1683/2014/ORRPaIP/27553 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 240  

Fax: 055/7268 149 
 

 

ZÁPISNICA 

z 5. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 24.09.2014 

 

PROGRAM 
1. Otvorenie 

2. Informácia o výsledku kontroly pouţitia verejných prostriedkov poskytnutých formou 

dotácie a finančného príspevku z rozpočtu vyššieho územného celku právnickým osobám 

a fyzickým osobám 

3. Poskytnutie dotácií nad 3300 € v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického 

samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 

a doplnkov  

4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho kraja 

v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zavedení 

a poskytovaní elektronických sluţieb Košického samosprávneho kraja  

6. Návrh  Všeobecne  záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení počtu 

tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického samosprávneho 

kraja pre prijímacie konanie v školskom roku 2015/2016  

7. Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti dopravy   

8. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predsedu komisie z dôvodu ospravedlnenej neúčasti zastupovala podpredsedkyňa komisie 

PhDr. Jana Cibereová. V úvode zasadnutia privítala členov komisie a pozvaných hostí. 

Konštatovala, ţe na zasadnutí bolo prítomných 17 členov – komisia bola uznášaniaschopná. 

Na základe dodatočného odporúčania Organizačného odboru Úradu KSK navrhla doplniť do 

programu komisie materiál, ktorý bude predloţený na zasadnutie Zastupiteľstva KSK,  

s názvom Ukončenie realizácie aktivít projektu Príprava zberu a zneškodnenia odpadov 

kontaminovaných PCB látkami vo vybraných lokalitách okresu Michalovce a predloţila 

upravený program komisie na schválenie.  

  
Uznesenie č. 33/2014: 

Komisia schválila doplnený program zasadnutia komisie.  

 



Hlasovanie č. 1: 

Prítomní:     17  

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 2  
Informácia o výsledku kontroly použitia verejných prostriedkov poskytnutých formou dotácie 

a finančného príspevku z rozpočtu vyššieho územného celku právnickým osobám a fyzickým 

osobám 

 

Vyjadrenie: 

Na základe poskytnutého podkladu Ing. Karafovej, vedúcej Odboru financií Úradu KSK, 

podpredsedkyňa komisie informovala o materiáli: NKÚ vykonal kontrolu hospodárenia 

s dotáciami z rozpočtu KSK subjektom v zmysle VZN. Kontrola bola vykonaná na 

jednotlivých subjektoch, zistené nedostatky boli nevýznamné, napr. v evidencii, v účtovných 

dokladoch, nezriadenie samostatného účtu a pod. Subjekty prijali opatrenia na odstránenie  

nedostakov a predloţili ich na NKÚ. Dôleţité je to, ţe poskytnuté finančné prostriedky boli 

vo všetkých prípadoch pouţité na určený účel a nevyplynula povinnosť vrátenia dotácie ani 

v jednom prípade.  

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 34/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3 
Poskytnutie dotácií nad 3300 € v zmysle Všeobecne záväzného nariadenia Košického 

samosprávneho kraja č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov  

 

Vyjadrenie: 

Podpredsedkyňa komisie, na základe podkladu Ing. Karafovej, informovala komisiu:  

na augustovom Zastupiteľstve KSK bolo schválené zvýšenie finančnej čiastky na 

poskytovanie dotácií podľa VZN č. 3/2006 o 60 000 € (30 000 € v kompetencii pána predsedu 

a 30 000 € v kompetencii zastupiteľstva). Pre túto komisiu nevyplýva prerokovanie ţiadnej 

ţiadosti, pretoţe nebola predloţená ţiadna ţiadosť, ktorá by jej vecne prislúchala. 

   

Diskusia: 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 35/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.   

 

 



Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4  

Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov Košického samosprávneho 

kraja v zmysle VZN KSK č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien 

a doplnkov 
 

Vyjadrenie: 

Podpredsedkyňa komisie oznámila, ţe tento materiál je informácia pre zastupiteľstvo o tom, 

ktoré dotácie poskytol pán predseda v svojej kompetencii, ktoré ţiadosti zamietol a z akého 

dôvodu.   

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 36/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o zavedení 

a poskytovaní elektronických služieb Košického samosprávneho kraja  

 

Vyjadrenie: 

Návrh VZN KSK o zavedení a poskytovaní elektronických sluţieb KSK vysvetlil vedúci 

odboru informačných a komunikačných technológií Ing. Jozef Houska. Cieľom je prijatie 

VZN o zavedení a poskytovaní elektronických sluţieb a o zmene a doplnení niektorých VZN, 

ktoré ustanoví spôsob výkonu verejnej moci KSK elektronickou cestou. V rámci projektu 

Elektronizácia sluţieb VÚC KSK (ES VUC KSK - OPIS) sú zriadené agendové systémy, t. z. 

informačné systémy KSK, ktoré umoţňujú výkon verejnej moci elektronicky v rozsahu 

pôsobnosti a oprávnení podľa osobitných predpisov. KSK v rámci uvedeného projektu 

plánuje spustenie elektronických sluţieb v priebehu roku 2015 a k tomuto termínu má byť 

prijatá aj príslušná legislatíva, ktorá upraví spôsob výkonu verejnej moci elektronicky 

v podmienkach KSK.  

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 37/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť. 

 



Hlasovanie č. 5: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 6 

Návrh  Všeobecne  záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení 

počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja pre prijímacie konanie v školskom roku 2015/2016  

 

Vyjadrenie: 

Materiál prezentoval Ing. Štefan Kandráč, vedúci odboru školstva. VZN upravuje v texte 

zákonom stanovené podmienky pre určenie počtu tried prvého ročníka. Prílohou VZN je 

tabuľka, v ktorej je uvedený počet tried v členení na odbory pre všetky stredné školy 

v územnej pôsobnosti KSK, ktoré o to poţiadali. Príloha k VZN uvádza názov strednej školy, 

názov zriaďovateľa, stanovený počet tried pre strednú školu v územnej pôsobnosti KSK pre 

prijímacie konanie na školský rok 2015/2016 v členení na jednotlivé študijné, resp. učebné 

odbory.   

 

Diskusia:    

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 38/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Ukončenie realizácie aktivít projektu Príprava zberu a zneškodnenia odpadov 

kontaminovaných PCB látkami vo vybraných lokalitách okresu Michalovce  

 

Vyjadrenie: 

Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa Úradu KSK a vedúci odboru regionálneho rozvoja, 

plánovania a implementácie projektov, informoval o uvedenom projekte a vysvetlil dôvody 

ukončenia jeho realizácie. Cieľom projektu bola realizácia podrobného geologického 

prieskumu v priemyselnom areáli Chemko. Dôvodom potreby ukončenia realizácie aktivít 

projektu je prebiehajúce a zatiaľ neukončené správne konanie vo veci rozhodnutia o vstupe na 

cudzie nehnuteľnosti a ich uţívaní vo verejnom záujme. Prakticky od 30.5.2013, kedy sa 

konalo zasadnutie Rady projektu s cieľom monitoringu doterajšieho priebehu projektu, sa 

napriek viacerým rokovaniam s vlastníkmi nehnuteľností v priemyselnom areáli Chemko 

nepodarilo získať od vlastníkov pozemkov povolenie k vstupu do areálu, ako nevyhnutnému 

predpokladu začatia geologických prác. Na základe uvedených skutočností nie je reálna 

moţnosť ďalšej realizácie projektu do konca financovania tohto programovacieho obdobia 

(koniec roka 2015), preto sa navrhuje odsúhlasiť ukončenie projektu s podmienkou vrátenia 

vyčerpaných nákladov riadiacemu orgánu v celkovej sume 15 850,56 € z rozpočtu KSK.  



Na záver uviedol, ţe táto suma bola uhradená dodávateľovi za zrealizovanie úvodnej 

prípravnej aktivity č.1 – pasportizácia objektov a projekt geologických prác a čiastočne za 

aktivitu č.7 – riadenie odborných prác. Vrátené a nevyčerpané finančné prostriedky prerozdelí 

riadiaci orgán MŢP SR do konca roku 2014 na ďalšie projekty tak, aby sa nemuseli koncom 

roku 2015 nevyčerpané vrátiť do Bruselu. 

 

Diskusia:    

V diskusii RNDr. Ján Hecl upozornil na bodovo zamorené územia a pripomenul, ţe 

v Michalovciach sa robí priebeţný monitoring.   

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 39/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť ukončenie 

realizácie aktivít projektu.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Informácia o aktuálnych problémoch v oblasti dopravy   

 

Vyjadrenie: 

Vedúci odboru dopravy Ing. Ladislav Olexa, PhD. informoval o riešených problémoch 

a aktuálnej činnosti odboru. Zameral sa na nasledovné témy:   

1. Opravy ciest v rámci ROP 2007 – 2013 

Opravuje sa 145 km ciest a 9 mostov v celkovej sume 23 mil. €, čo je najväčší objem 

finančných prostriedkov v rámci všetkých samosprávnych krajov na Slovensku. Problémy 

v teréne sa riešili priebeţne, výsledkom bude zlepšenie stavu ciest a mostov.   

2. Cezhraničná spolupráca v rámci ROP 

Projekt KAPA (Veľký Kamenec – Pácin) spolu s Maďarskom je schválený, dokumentácia 

odovzdaná, ukončenie plánované v apríli 2015.   

3. Železničná doprava 

Nový cestovný poriadok bude platný od 14. decembra 2014. Na trase Bratislava – Košice 

a späť budú poskytovať sluţby aj súkromní prepravcovia, posilní sa preprava na trase 

Košice – Praha (vlak Pendolino). Odbor dopravy Úradu KSK koordinuje ţelezničnú 

a autobusovú dopravu.   

4. Autobusová doprava 

Nárast nákladov autobusových dopravcov a pokles počtu cestujúcich spôsobujú problémy 

s financovaním sluţieb vo verejnom záujme z verejných zdrojov. Výstraţný štrajk vodičov 

bol odvolaný, prebehli rokovania.  

5. Integrovaný dopravný systém  

Terminál integrovanej dopravy v Moldave nad Bodvou –  stavenisko bude odovzdané dňa 

30. septembra 2014, zhotoviteľ stavby je vybraný. Terminál v Michalovciach je 

v prevádzke, zároveň je podpísaná zmluva medzi ŢSR a prepravcami autobusovej dopravy 

o vyuţívaní ţelezničnej stanice pre všetkých cestujúcich. Dňa 8. októbra 2014 sa uskutoční 

ďalšie pracovné stretnutie. Pripravuje sa elektrifikácia ţelezničnej trate Bánovce nad 

Ondavou – Michalovce – Humenné.    



Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: RNDr. J. Cibereová (význam vyuţívania ţelezničnej stanice 

v Michalovciach pre všetkých cestujúcich), MVDr. B. Lešo (poďakovanie za obnovu 

autobusovej stanice v Sobranciach a opravu ciest v obciach okresu Sobrance), Ing. I. Petrik 

(pochvala Odboru dopravy Úradu KSK za riešenie integrovanej dopravy, podnet na 

spoluprácu s obcami pri obnove mostných konštrukcií a zábradlí), Ing. J. Horváth (pochvala 

za aktivity v integrovanej doprave kraja, vyzdvihnutie spolupráce s Moldavou nad Bodvou,  

význam podpísanej zmluvy v Michalovciach; v súvislosti s odovzdávaním obnovenej 

ţelezničnej stanice v Košiciach – návrh na spoluprácu s mestom Košice pri realizácii 

informačnej tabule o meste, v kombinácii s informáciami o ţelezničných a autobusových 

cestovných poriadkoch), Ing. I. Zachariaš (poďakovanie primátora Moldavy nad Bodvou za 

terminál, návrh na uznesenie o rekonštrukcii cesty Veľká Ida – Šaca).     

 

Uznesenie č. 40/2014: 

Komisia ţiada Odbor dopravy Úradu KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov mesta 

Košice, mestskej časti Košice – Šaca a obce Veľká Ida za účelom rekonštrukcie cesty Veľká 

Ida – Šaca.      

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

Informácia o plnení uznesenia č. 32/2014 Komisie ÚPaŽP Zastupiteľstva KSK   

Na základe uvedeného uznesenia má Úrad KSK zvolať pracovné rokovanie zástupcov 

Ministerstva pôdohospodárstva SR, Ministerstva ţivotného prostredia SR, Ministerstva 

zdravotníctva SR, Štátnej veterinárnej správy a Mestskej organizácie Slovenského rybárskeho 

zväzu Michalovce za účelom riešenia zmeny reţimu lovu rýb na Zemplínskej šírave. Podľa 

aktuálnej informácie zástupcu Úradu KSK Ing. Olivera Kovácsa sa uvedené rokovanie 

pripravuje a uskutoční sa v tomto roku.       

 

K bodu č. 9  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbliţšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 

dňa 13. novembra 2014 (štvrtok) o 13:30 hod. v miestnosti č. 310. 
 

Podpredsedkyňa komisie na záver všetkým poďakovala za účasť a ukončila rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

v. z. PhDr. Jana Cibereová 

 


